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Locatie: Commissiekamer, Provinciehuis, Visarenddreef 1 in Lelystad 

 

 

  

Aanwezig zijn:  

De heer M. Bogerd (voorzitter), de dames M. Jonker-Waterlander (VVD) en A. van Stenus-van Basten (VVD), 

de heer J.N.J. Appelman (CDA), de dames M. Luyer (CDA), M.M.J.E. Kuijken (PvdA), T. Zeilstra-van der 

Meulen (PvdA), N de Lange (SP) en A.S.M. Roda (GroenLinks), de heren F. Brouwer (ChristenUnie), L. 

Ferdinand (ChristenUnie), R. de Wit (SGP) en S. Jokhan (commissiegriffier)  

 

Ook aanwezig zijn: 

Leden van Gedeputeerde Staten: gedeputeerden J.M. Bos en  A.L. Greiner (gedeeltelijk) 

Ook aanwezig zijn: mevrouw N. den Os (algemeen projectleider Leef met Stijl) en de heer T. Kos  

(directeur van Het Mozaïek in Zeewolde) 

 

Afwezig zijn: 

De dames Y Weijand (VVD), N. van Herwaarde-van Ravenzwaaij (SP) en M.C. Bax (PvdD)  

 

 

 
1. Opening. 

De voorzitter opent de vergadering. Er vindt vandaag een terugblik plaats op het jaar 2008. Het college 

legt verantwoording af en de fracties kunnen daar hun oordeel over uitspreken. 

 

2. Vaststellen agenda 

De PvdA mist bij de programmering van de jaarstukken het programma Wonen. 

De voorzitter antwoordt dat de agenda van vorig jaar is aangehouden terwijl in de jaarstukken een 

andere programma-indeling is opgenomen. De voorzitter zal per cluster op het programma ingaan. Het 

programma Wonen zal daarbij ook aan de orde komen. Hij zal beginnen met het programma jeugd en 

jeugdzorg. 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

3. Mededelingen 

De dames Weijand (VVD) en Van Herwaarde (SP) hebben zich afgemeld. 

 

Aanbieding van het rapport: terugblik op 4 jaar Leef met Stijl 

Gedeputeerde Bos biedt het rapport aan de voorzitter aan. PS heeft een aantal jaren geleden opdracht 

gegeven om extra inspanningen te verrichten op het gebied van preventief jeugdbeleid. De provincie 

heeft een aantal criteria opgesteld waaraan de methode moest voldoen en op basis daarvan gekozen 

voor het programma Leefstijl. In een traject van vier jaar zijn er op scholen professionals getraind in het 

aanleren van sociale vaardigheden aan jongeren. De methode is een enorm succes. Het was de bedoeling 

om het project breed over de provincie en de verschillende sectoren te verspreiden. Het is vooral in het 

onderwijs met enthousiasme ontvangen. De sectoren natuur, cultuur en sport zijn minder aan bod 

gekomen. Het scholen van vrijwilligers voor dit traject was niet eenvoudig. Omdat het traject is gestart 

op verzoek van de Staten, overhandigt de gedeputeerde het eerste exemplaar van het rapport aan de 

voorzitter. 

De voorzitter dankt de gedeputeerde en zegt dat hieruit blijkt hoe belangrijk het is dat Statenleden 

moties en initiatiefvoorstellen indienen. Het gaat niet om het boekje maar om de inhoud. De voorzitter 

vraagt mevrouw Nelly den Os (algemeen projectleider) om een korte toelichting te geven. 
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Mevrouw den Os spreekt namens de gebruikers en namens zichzelf. Het project was bedoeld voor 

jongeren van 4 tot en met 18 jaar. Twee gebruikers willen hun ervaringen met de commissie delen. Eén 

komt uit het basisonderwijs, één uit het voortgezet onderwijs. De heer Boy Lansmig, werkzaam op OSG 

Echnaton in Almere kan helaas niet aanwezig zijn en heeft daarom een brief geschreven. Mevrouw den 

Os leest de brief voor. Voor alle commissieleden is een exemplaar van de brief aanwezig. Vervolgens 

nodigt zij de heer Tijmen Kos uit om als vertegenwoordiger van het primair onderwijs iets te zeggen. 

De voorzitter heet de heer Kos welkom. 

Tijmen Kos vertelt over zijn ervaringen met de methode Leef met Stijl. Al 10 jaar geleden kwam hij in 

aanraking met de methode. De training was echter erg duur. In 2005 heeft het schoolteam ervoor 

gekozen om ermee aan de slag te gaan. Sindsdien wordt deze methode op ‘Het Mozaïek’ toegepast. Zij 

zijn de enige basisschool in Zeewolde die voor deze methode heeft gekozen. In de methode zit een 

opbouw van 4 tot 18 jaar. Wat bij kleuters wordt aangeleerd blijft voortbestaan en wordt uitgebreid. De 

dagelijkse praktijk op school wordt mede ondersteund door hetgeen met kinderen en ouders is 

afgesproken. Daarom is men erg blij met ‘Leefstijl’. 

De voorzitter dankt de heer Kos voor zijn toelichting. De commissie zal samen met de gedeputeerde 

kijken welke lessen getrokken kunnen worden uit deze evaluatie. De voorzitter dankt ook mevrouw Nelly 

den Os. 

 

4. Verslag van de vergadering van 23 april 2009 

Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

a. Lijst van toezeggingen 

Nr.:1 Jeugdsportfonds. Dit komt in juni 2009 aan de orde. 

GroenLinks brengt in herinnering dat er afgesproken is om het thema wonen in de commissie aan de orde 

te stellen. Zij wil onder andere nader bekijken wat de wettelijke taken en het eigen beleid van de 

provincie zijn. Zij vindt dit onderwerp echter niet terug op de agenda. 

Gedeputeerde Bos antwoordt dat dit onderwerp verschoven is naar de vergadering van juni. Ook een 

eerder afgesproken werkbezoek is, daaraan voorafgaand, gepland. 

 

b. Lijst van moties 

Er is geen lijst van moties. 

 

5. Lijst ingekomen stukken d. d. 14 mei 2009 

Geen 

 

6. Lijst ter kennisneming stukken van 14 mei 2009 

Geen 

 

7. Door fracties ingebrachte onderwerpen 

Er zijn geen onderwerpen ingebracht. 

 

8. Portefeuillehouder J. M. Bos 

a. Mededelingen 

Gedeputeerde Bos zegt dat er met betrekking tot het Jeugdsportfonds in juni een voorstel komt. De 

gedeputeerde heeft met de gemeenten en het Nationaal Jeugdsportfonds overleg gehad. Het voorstel 

zal inhouden dat de provincie Flevoland niet zelfstandig een Jeugdsportfonds zal gaan beheren maar dat 

er via Sportservice Flevoland ondersteuning zal worden geboden aan gemeenten zodat zij hun 

Jeugdsportfonds goed in kunnen vullen. 

De gedeputeerde heeft overleg gehad met alle wethouders van onderwijs met als thema het speciaal 

onderwijs. Voor het volgend seizoen zijn er 100 kinderen die nog geen toewijzing hebben gekregen voor 

een plaats in het speciaal onderwijs. Dit aantal wordt mede gevoed doordat er teveel kinderen uit 

Dronten en Almere gebruikmaken van de voorzieningen in Lelystad. De provincie wil een bemiddelende 

rol spelen en daarvoor met de drie gemeenten en EDU4 naar oplossingen zoeken. Ook de vraag wat de 

gemeenten doen met de groeiende vraag naar speciaal onderwijs zal aan de orde komen. Er is een 
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achterstand in de voorzieningen. Voor deze groep kinderen zal een passende voorziening moeten worden 

getroffen. 

Deze zomer zal de eerste aflevering van de Flevosaop plaatsvinden. De commissie zal daarover 

schriftelijk worden geïnformeerd. 

Vorige week heeft kennismaking plaatsgevonden met de nieuwe chef de mission van NOC/NSF, de heer 

Maurits Hendriks. Hij heeft daarbij op een bijzondere manier kennisgemaakt met Flevoland. 

 

1. Jeugdzorg 

Gedeputeerde Bos deelt een schriftelijke mededeling uit. Het gaat om een toelichting op en 

achtergrondinformatie over een landelijk onderzoek naar wachtenden op provinciale jeugdzorg. De 

positieve stand van de wachtlijsten in Flevoland heeft de commissie al ontvangen. Landelijk gezien is de 

stand van de wachtlijsten niet zo positief en daarom zal de gedeputeerde namens het IPO overleg 

voeren met de minister. 

 

b. Vragenronde 

De VVD heeft begrepen dat in het speciaal onderwijs de peildatum van 1 oktober 2007 is verschoven 

naar 1 oktober 2009. Zij vraagt of deze latere invoering gevolgen heeft voor Flevoland en zo ja, welke? 

Zij verzoekt de gedeputeerde om het Rijk er op te blijven attenderen dat, voor Flevoland, de T-1 

financieringssystematiek problemen met zich meebrengt. Zij vraagt de gedeputeerde een toelichting op 

een begrotingswijziging in de sportnota in verband met salariskosten. 

De PvdA denkt dat niet alleen gefocust moet worden op speciaal onderwijs maar dat er ook aandacht 

moet zijn voor ‘passend onderwijs’. 

Gedeputeerde Bos antwoordt dat de andere peildatum een betere financiering oplevert. Uiteraard wordt 

de T-1 systematiek, warm gehouden bij het Rijk. Het heeft echter meer effect om bewindslieden op 

speciale momenten of op specifieke onderdelen ergens voor te interesseren. De groei van Flevoland is 

niet meer exceptioneel. 

De VVD vraagt of de provincie samen optrekt met andere gebieden waar dezelfde problemen aan de 

orde zijn. 

Gedeputeerde Bos antwoordt dat hij alleen wilde aangeven dat er meer groeigebieden van deze omvang 

zijn. In Flevoland wordt onderling afstemming gezocht en niet met andere groeigebieden. 

De voorzitter vraagt of de gedeputeerde nog kan antwoorden op de vraag over de zesde 

begrotingswijziging waarin een post sport is beraamd (€ 20.000) in verband met het feit dat er meer 

uren in gestoken zijn. 

Gedeputeerde Bos zegt dat de post budgettair neutraal is. Om de sportnota in het juiste tempo en op de 

juiste manier tot stand te brengen is er intern, budget voor verschoven. 

De voorzitter vraagt of er over de punten Jeugdsportfonds, Flevosoap, Olympische Spelen nog vragen 

zijn. Als er vragen zijn over het onderzoek naar wachtenden op provinciale jeugdzorg, kunnen die voor 

de volgende commissievergadering geagendeerd worden. 

 

9. Jaarstukken 2008 

De voorzitter zegt dat de op de agenda genoemde indeling, de indeling van vorig jaar is. Bij de 

inhoudsopgave van de jaarstukken staat bij programma 1: jongeren, bij programma 4: sport, zorg, 

cultuur, Omroep Flevoland en wonen. Hij vraagt de commissieleden in welke volgorde zij de jaarstukken 

willen behandelen. 

Er wordt besloten de inhoudsopgave van de jaarstukken aan te houden en niet de in de agenda 

genoemde volgorde. 

 

a. Algemene ronde 

GroenLinks vindt het belangrijk om uit te spreken dat haar fractie aangenaam getroffen was door het 

stuk. Zij wil haar complimenten uitspreken over de leesbaarheid en overzichtelijkheid van de stukken. 

De wijze waarop zij zijn opgesteld geeft een goed beeld van de gestelde ambities en de resultaten. 

De voorzitter neemt aan dat de andere commissieleden dit ondersteunen. Er is afgesproken niet te 

herhalen wat al gezegd is. 
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Het CDA vraagt of de kolom, niet bereikte resultaten, ontbreekt. Of is besloten om een dergelijke kolom 

niet op te nemen. 

De VVD wil een compliment geven voor de bijeenkomst waarin de uitleg van de jaarstukken aan de orde 

is geweest. Het was een welkome ondersteuning. 

Gedeputeerde Bos zegt dat niet bereikte resultaten volgend jaar misschien opgenomen moeten worden. 

In de tussenbalans was duidelijker aangegeven wat wel en niet bereikt is. 

De voorzitter zegt dat gedeputeerde Dijksma verantwoordelijk is voor het boekwerk en de uitvoering. 

Hij krijgt daarbij assistentie van de klankbordgroep. Daarin is aangegeven dat als uit de tekst blijkt dat 

een bepaald resultaat niet behaald is, dat voldoende is. 

 

b. Programma 1, jongeren 

De voorzitter zegt dat als eerste het programma jongeren met daarin jeugd, jeugdzorg behandeld zal 

worden en daarna het programma onderwijs. In het rapport van de accountant zijn een paar 

opmerkingen gemaakt over de jeugdzorg. Het is niet de bedoeling om het accountantsrapport apart te 

behandelen. Het kan direct meegenomen worden bij de behandeling van jeugd en jeugdzorg. 

De ChristenUnie zegt dat in het rapport van de accountant wordt opgemerkt dat van verschillende 

instellingen voor jeugdzorg, de verslagen ontbreken. Hierbij wordt ook het nieuwe controleprotocol 

genoemd. GS worden opgedragen dit zo spoedig mogelijk te rapporteren. In maart 2009 zou dit nieuwe 

controleprotocol gereed zijn. Is er al communicatie met de zorginstellingen over dit nieuwe 

controleprotocol geweest? 

Waar moet aan gedacht worden als het gaat over uitstroom bevorderende maatregelen in de jeugdzorg. 

Zijn de effecten ervan al bekend? 

De voorzitter zegt dat het programma onderwijs later aan de orde komt. 

De VVD is van mening dat subsidies een belangrijk instrument zijn. In zorg, welzijn, cultuur en onderwijs 

en de jeugdzorg zijn veel activiteiten en initiatieven niet mogelijk zonder subsidie. Het verstrekken van 

een subsidie moet wel een meerwaarde en noodzaak hebben en gerelateerd zijn aan de provinciale 

taak/beleid. Een evaluatie en terugkoppeling naar de Staten is daarbij essentieel. De VVD zal mogelijk 

komen met een motie inzake de kwaliteitsborging in de welzijnssector. 

De PvdA zegt dat in verband met de startkwalificatie de koppeling onderwijs/arbeidsmarkt afgelopen 

jaar succesvol is ingevoerd. Wat is het effect van de crisis geweest voor de projecten PPA, Flevotalent, 

Flevotalent junior. Is en wordt er door het college op geanticipeerd? Het Sociaal Debat heeft als 

kerngroepen ook de kwetsbare groepen en de maatschappelijke participatie in zich. Is er naast de 

Flevosoap al oriëntatie op nieuwe ontwikkelingen/onderwerpen die opgepakt kunnen worden. Of is al 

bekend wanneer dat wel gaat gebeuren? Er waren het afgelopen jaar een aantal projecten die eenmalig 

subsidie hebben ontvangen. Wat is er afgelopen jaar gedaan om de borging ervan veilig te stellen. Indien 

dit niet zo is zal de PvdA eventueel met een initiatiefvoorstel komen. De invoering van het elektronisch 

kinddossier ligt bij de gemeenten. Het is de bedoeling dat het door alle gemeenten wordt gebruikt. Hoe 

houdt de provincie daar zicht op? 

Het CDA constateert dat er vertraging opgetreden is in de uitwerking van de Sociale Agenda. Hoe staat 

het met de aandacht van andere doelgroepen? Waaruit blijkt dat er een relatie gelegd is tussen de 

Sociale Agenda en het meer resultaatgericht werken van Axion en Zorgbelang. Waaruit blijkt dat het 

werkt? In de cofinanciering van de gemeenten was € 300.000 begroot en is maar € 200.000 uitgegeven. 

Waarom is er minder besteed dan gepland was? Voor de denktank uitvoerende medewerkers was € 

45.000 begroot en is niets uitgegeven. 

De SGP merkt op dat de provincie nog nooit zo hoog heeft gescoord. Was het ambitie niveau te laag of is 

de inzet zo hoog geweest? 

Het CDA merkt op dat, dat een soort constateringen is en vraagt of de SGP er ook een analyse over 

heeft. 

De SGP antwoordt dat als het ambitie niveau hoger was dan voorheen dat een positief punt is voor de 

ambtenaren. Wordt Leef met Stijl voortgezet of haakt de provincie af? Op bladzijde 27 staat, met 

betrekking tot het jongerenbeleid, dat Almere en Lelystad hun aanvraag niet op tijd konden indienen. 

Waaraan heeft dat gelegen? Op dezelfde bladzijde staat dat de denktank uitvoerende medewerkers te 

laat is begonnen. Zijn zij nu met een inhaalslag bezig? In het rapport van de accountant worden zes 

punten negatief beoordeeld. Het zijn de punten a tot en met f. De zorgaanbieder moet, hoe dan ook, 
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rechtmatig handelen. Hopelijk gaat de gedeputeerde deze punten met de zorginstellingen bespreken 

zodat zij volgend jaar niet meer voorkomen. In de jeugdzorg zijn momenteel twee instellingen die geen 

geldelijke indicatiestelling hebben. Welke instellingen zijn het en waar gaat het over als het gaat over 

een Pm post? 

GroenLinks wil een uitgebreidere toelichting op zaken die vorig jaar pas laat op gang zijn gekomen. De 

ambities van de provincie met betrekking tot jeugdzorg kunnen niet gerealiseerd worden met alleen 

maar de financiering van het Rijk. In het afgelopen jaar zijn er weer extra eigen middelen voor ingezet. 

Dat blijft een punt van aandacht. 

De SP heeft geen aanvullende vragen. 

De voorzitter constateert dat er een scala aan onderwerpen onder dit brede thema aan de orde zijn 

gesteld. Hopelijk kan de gedeputeerde duidelijkheid geven. Na de beantwoording van de gedeputeerde 

is er voor de commissie gelegenheid om onderling in debat te gaan. 

Gedeputeerde Bos antwoordt dat wat de accountant heeft geconstateerd niet nieuw en onbekend is. Het 

heeft te maken met een aantal aspecten die ook landelijk aan de orde zijn. De provincie kan op dat 

terrein zelf niet acteren omdat het te maken heeft met de rechtmatigheidvraag. Er is in IPO verband en 

met de MO groepen over gesproken. De gedeputeerde stelt voor om voor de zomer nog een update te 

geven van de stand van zaken zodat de commissie er goed over is geïnformeerd wat de provincie er aan 

gedaan heeft. 

Wat de uitstroom bevorderende maatregelen betreft is er een stagnatie bij jongeren die eigenlijk 

uitbehandeld zijn. Er zijn dan geen goede opvolgende voorzieningen, geen mogelijkheid om terug naar 

huis te gaan of er is geen goede nazorg. Daar wordt met de corporaties en de instellingen over 

gesproken. Er wordt ook gesproken over nabehandelingtrajecten. Het heeft ook vaak met geld of 

huisvesting te maken. Hiertoe zijn de zorginstellingen en corporaties bij elkaar gebracht om vraag en 

aanbod dichter bij elkaar te brengen. 

Startkwalificaties. De effecten van de crisis zijn dat er meer (jeugd)werklozen zijn. Bij de kadernota 

komt het college met een voorstel om er extra in te gaan investeren. Als het gaat over de Sociale 

Agenda kan gezegd worden dat er voor de zomer nog ingezoomd zal worden op de kwetsbare groepen en 

de maatschappelijke participatie. Dit zal zoveel mogelijk gedaan worden in samenhang met de andere 

thema's van de provincie. Dat zal in de voorstellen die aan u zullen worden voorgelegd terugkomen. 

De PvdA vraagt of de gedeputeerde ‘ in lijn met andere thema's’ kan specificeren. 

Gedeputeerde Bos antwoordt dat het in ieder geval geen nieuwe thema's moeten zijn en dat er wellicht 

koppelingen gemaakt kunnen worden met bijvoorbeeld jeugdzorg. 

De PvdA vraagt of de thema's dan specifiek op jeugd en jeugdzorg gericht zijn of breder getrokken zullen 

worden. 

Gedeputeerde Bos antwoordt dat er voorstellen gedaan zullen worden die in lijn liggen met taken die de 

provincie ook op andere terreinen heeft. Het is de bedoeling om steeds meer te focussen op de 

kerntaken. Nieuwe initiatieven die in de gehele provincie gebruikt kunnen worden, kunnen worden 

gesteund. In het kader van de Sociale Agenda is het niet de bedoeling om op allerlei kleine onderdelen, 

trajecten te starten. 

Axion en Zorgbelang zijn dit jaar bestuurlijk gefuseerd. Op 1 januari 2010 volgt de 

feitelijke/inhoudelijke fusie. Er is momenteel een gezamenlijke huisvesting. Over het effect ervan wordt 

met hen gesproken. Ook in deze commissie kan dat over enige tijd worden besproken. Effect meting op 

sociaal terrein is moeilijk maar niet onmogelijk. 

De aflopende subsidies. Bijvoorbeeld Leef met Stijl. Het is aan de Staten om de evaluatie te beoordelen 

en te bepalen wat er verder mee moet gebeuren. De commissie doet een beleidseffectmeting 

aansluiting primair onderwijs/jeugdzorg. Het college zal daar pas voorstellen voor doen als dat traject 

beëindigd is. Wat betreft Zij aan Zij en Enkeltje Zelfstandig is bij de het Leger des Heils en de gemeente 

aangegeven dat de subsidie aan het eind van het jaar stopt. 

Het elektronisch kind dossier ligt momenteel buiten provinciaal bereik. Het ESA systeem is op orde. Er 

zijn steeds meer instellingen bereid aan te haken. 

Cofinanciering. Voor de twee grote gemeenten was het moeilijk om binnen de gestelde criteria de juiste 

projecten goed op papier te zetten en te formuleren. Dat heeft er toe geleid dat het college het geld 

dat daarvoor al was toegezegd heeft overgeheveld naar dit jaar. 
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De denktank ontmoet veel enthousiasme. Men vindt het prettig om met elkaar te spreken over 

vernieuwingen en veranderingen die gewenst zijn of nodig zijn. Tot nu toe hebben die niet geleid tot 

wijzigingsvoorstellen en wijzigingen voor werkwijzen, die geld kosten. Op dit moment komen er wel 

voorstellen uit de denktank die in samenspraak met de zorginstellingen waarschijnlijk leiden tot 

uitputting van dit budget. 

De gedeputeerde dankt de SGP -fractie voor de complimenten. De goede resultaten gaan gepaard met 

een enorme inzet van de medewerkers. 

Wat de doeluitkeringen betreft, zouden deze inderdaad voldoende moeten zijn om ‘de klus’ te kunnen 

klaren. Zeker als het gaat om de jeugdzorg. Met € 6.000.000 aan incidentele middelen wordt geprobeerd 

de jeugdzorg in Flevoland goed gestalte te geven. 

De voorzitter zegt dat de VVD nog een vraag had gesteld over kwaliteitsborging. Door het rapport van de 

accountant heen dringt de vraag zich op hoe de kwaliteit geborgd moet worden. Het gaat immers ook 

om subsidies. 

Gedeputeerde Bos antwoordt dat de VVD zelf heeft aangekondigd dat zij op het gebied van welzijn daar 

op terug zou komen. Kwaliteitsborging is in subsidies afgedekt en geregeld door middel van de eigen 

PenC cyclus. In de jeugdzorg is het specifieker uitgewerkt. Hij wacht de voorstellen van de VVD -fractie 

af. 

De voorzitter zegt dat er door verschillende fracties diverse opmerkingen zijn gemaakt over het 

accountantsrapport. De gedeputeerde heeft aangegeven daar later eventueel op terug te komen. De 

voorzitter vraagt aan de gedeputeerde om daar waar specifiek gesproken wordt over het Bureau 

jeugdzorg in deze accountantscontrole, een reactie te geven aan de commissie. De indruk wordt gewekt 

dat bij Bureau jeugdzorg Flevoland enkele omissies bestaan. De accountant heeft het aangemerkt als Pm 

onzekerheid. 

De SGP zegt dat de gedeputeerde heeft beloofd om voor de zomer op deze Pm onzekerheid terug te 

komen. 

De voorzitter zegt dat de accountant rapporteert aan PS. 

Gedeputeerde Bos reageert hierop door te zeggen dat het gaat om een landelijk probleem met 

betrekking tot de rechtmatigheid van de indicatiestelling. Het gaat niet over Bureau jeugdzorg maar om 

de afstemming met Bureau jeugdzorg daarin. Wat in de tekst staat is slechts een toelichting op de 

rechtmatigheid en wat daarmee aan de hand is. Gedeputeerde zegt toe voor de zomer over de stand van 

zaken te rapporteren. 

 

Tweede termijn. 

 

De PvdA kan zich niet voorstellen dat de Staten zouden stoppen met het verstrekken van middelen die 

nodig zijn om een positief effect voor jongeren in stand te houden. Er moet gekeken worden wat op 

lange termijn het resultaat is en hoe daar voordeel uitgehaald kan worden. 

De VVD vindt dat door de Staten gezamenlijk beslist moet worden naar welke projecten het geld gaat. Er 

moeten niet bij voorbaat al bestemmingen worden vastgelegd. 

De SGP reageert daarop met de opmerking: wie de jeugd heeft, heeft de toekomst. Wat bereikt is met 

de jongeren moet niet verloren gaan. 

GroenLinks vraagt of de angst bestaat dat de commissie zal zeggen: het eigen geld hoeft niet meer, laat 

het Rijk maar betalen en als het niet genoeg is, is het jammer. 

De PvdA antwoord dat, dat de vraag is die zij aan de commissie stelt. Zij verwacht niet dat het gebeurt 

maar wil graag horen dat de lijn die nu ingezet is, wordt voortgezet. Als er geen consistentie wordt 

ingebouwd zal er achteruitgang plaatsvinden. Dat is haar zorg. 

De voorzitter zegt dat vanuit het verleden lijnen getrokken moeten worden naar het heden. Hij 

constateert dat het thema jeugd en jeugdzorg hiermee zijn afgesloten en gaat verder met het thema 

wonen.  

 

c. Programma 4, sport, zorg, cultuur, Omroep Flevoland en wonen 

De PvdA memoreert dat de commissie de afgelopen periode druk bezig is geweest met het hbo. 2008 was 

het jaar van het plan Windesheim. Toch is in 2008 ook nog subsidie gegeven aan de HvA. Zij is daar 

verbaasd over. Navraag leerde dat er meer meerjarige subsidies lopen bij de hbo opleidingen die de HvA 
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in Flevoland heeft. Zij vraagt zich af wat er gaat gebeuren met de lopende subsidies als Windesheim 

deze opleidingen overneemt. Wordt de startsubsidie die de HvA ontvangt voor opleidingen die nog geen 

vier jaar lopen teruggevorderd, loopt ze door of wordt de subsidie bij overname meegenomen? Is er bij 

het college aandacht voor dit onderdeel? Zij vraagt meer en uitgebreidere informatie over de 

werkconferentie die eind 2008 is gehouden over universitaire opleidingen. (blz.21) Welke partijen zijn 

daarbij betrokken en wat is de status van de uitwerking die nu plaatsvindt? 

Het CDA heeft in een eerder stadium al gevraagd naar de transitie periode van HvA en Windesheim. Het 

antwoord was toen dat er geen inzicht in is. Zij is het ermee eens dat de commissie er goed over moet 

worden geïnformeerd. Het mag niet zo zijn dat de bestaande opleidingen minder goed gaan functioneren 

in afwachting van de uitvoering van het nieuwe plan, zodat een soort vacuüm ontstaat waardoor 

Flevoland erop achteruitgaat. Zij neemt aan dat er nog geen verdere mededelingen gedaan kunnen 

worden over de stand van zaken en wacht met belangstelling af of de ambitie van de commissie zal 

slagen. 

De PvdA interrumpeert met de opmerking dat zij niet de transitie periode bedoelde maar dat zij doelde 

op de subsidiegelden die met de opleidingen gemoeid zijn. 

De ChristenUnie vraagt zich af hoe groot de rol van de provincie is in het kader van ‘passend onderwijs’. 

Is het niet achterhaald om met een nieuwe vestiging voor speciaal onderwijs te starten. In het kader van 

passend onderwijs worden er veel projecten opgestart. Deze fractie ziet daar veel 

toekomstmogelijkheden in. 

Het is de VVD opgevallen dat het aantal stageplaatsen hoger is uitgevallen dan in de motie was gesteld. 

In verband met de kredietcrisis zal een extra inspanning worden gedaan. Is het de bedoeling om voor 

2009 hetzelfde peil te handhaven? 

Gedeputeerde Bos zegt dat er in het college niet gesproken is over het formuleren van een nieuwe 

doelstelling met betrekking tot de stageplaatsen. De bestaande doelstelling zal worden gehandhaafd. Er 

zal geprobeerd worden om een groter aantal stageplaatsen te realiseren. Van het college mag verwacht 

worden dat zij goed op zal letten tijdens een eventuele transitie van HvA naar Windesheim. Er zal geen 

subsidie worden teruggevorderd. De contracten die met HvA zijn gesloten zullen tot een goed einde 

moeten worden gebracht. Indien meerjarige contracten overlap gaan vormen met nieuw op te starten 

initiatieven van Windesheim, zal daar tijdig met beide instellingen over worden overlegd. 

De PvdA bedoelde niet dat subsidie moet worden teruggevorderd maar dat op het moment dat er 

opleidingen worden stopgezet en zij dus niet voldoen aan het punt duurzaamheid, een situatie kan 

ontstaan dat subsidies doorlopen die eigenlijk zouden moeten stoppen. Die zouden kunnen worden 

teruggevorderd.  

Gedeputeerde Bos antwoordt dat dit een logische gang van zaken lijkt. Er zijn echter ook met 

verschillende instituten afspraken gemaakt over ‘aanloop subsidies’. Die vallen niet altijd onder een 

terugvorderingregeling. De werkconferentie universiteit Flevoland heeft veel interesse opgewekt. Het is 

een denkconcept waar het college al geruime tijd met verschillende partijen zoals het bedrijfsleven, het 

ROC en andere onderwijsinstellingen, mee bezig is. Misschien bestaat de mogelijkheid om de commissie 

daar kennis van te laten nemen. Het gaat er vooral om, om op een creatieve manier, toch universitair 

onderwijs in Flevoland krijgen. De gedeputeerde wijst erop dat hij niet gezegd heeft dat er een nieuwe 

vestiging voor speciaal onderwijs moet komen. 200 kinderen uit de gemeente Dronten die speciaal 

onderwijs nodig hebben moeten daarvoor buiten de gemeente naar school. Er staan 100 geïndiceerde 

jongeren op een wachtlijst voor speciaal onderwijs. In Flevoland worden zowel op het voortgezet 

onderwijs als in het basisonderwijs initiatieven genomen met ‘op de rails klassen’. Het basis 

voorzieningenniveau op het gebied van speciaal onderwijs Is echter onvoldoende. Het is belangrijk om 

een bovengrens in te stellen. Zolang het reguliere onderwijs echter niet in staat is om binnen de 

uitgangspunten van ‘passend onderwijs’ alle jongeren van onderwijs te voorzien, zal deze stroom blijven 

bestaan. 

 

Gedeputeerde Greiner arriveert. 

 

De ChristenUnie zegt dat het belangrijk is dat de scholen voor primair onderwijs de middelen zouden 

moeten kunnen krijgen om voor meer kinderen toegankelijk te zijn. Niet alle kinderen zullen gebaat zijn 

bij dit passend onderwijs. 
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Het CDA interrumpeert met de opmerking dat zij hier later graag over wil discussiëren maar op dit 

moment terug wil gaan naar de behandeling van het jaarverslag. 

De ChristenUnie merkt op dat dit onderwerp inherent is aan het jaarverslag. In het jaarverslag wordt 

een vestiging in Dronten genoemd. 

Het CDA antwoordt dat praten over de toekomst op een ander moment is geagendeerd en dat er nu 

gesproken moet worden over de effectiviteit van de ambities van het afgelopen jaar. Zij verzoekt de 

voorzitter nogmaals om terug te gaan naar de behandeling van het jaarverslag. 

De ChristenUnie antwoordt dat het volstrekt legitiem is en dat men in de politiek mag zeggen wat men 

wil. 

De PvdA vraagt aan de ChristenUnie of zij politiek gezien hierop terugkomt bij de bespreking van de 

voorjaarsbeschouwing. Misschien kan er dan met meerdere partijen gekeken worden of de commissie 

vindt dat, hoewel het een taak is van de gemeenten, er provinciaal initiatief in genomen moet worden. 

De ChristenUnie antwoordt dat zij niet weet welke rol zij daarin kan spelen. Als er mogelijkheden zijn is 

zij gaarne bereid die op te pakken. 

Gedeputeerde Bos denkt dat het goed is om op een later moment op dit onderwerp terug te komen. De 

Staten hebben zichzelf die rol aangemeten door het opstellen van beleidsregels en de doelstellingen 

over het terugbrengen van het aantal kilometers in het speciaal onderwijs en het onderstrepen van het 

thuis/nabij principe. Met die boodschap is het college regelmatig op pad gestuurd om interventies te 

doen. Er is tweemaal een incidentele bijdrage geleverd om een nieuwe vestiging sneller van de grond te 

krijgen. In de acute situatie die momenteel bestaat heeft de provincie dus een rol te spelen. 

De voorzitter zegt dat de volgende bespreking programma 4, onderdeel 4.4 zorg en sociale kwaliteit is. 

Hij wil de commissie de gelegenheid geven om op het thema zorg in te gaan. 

De PvdA maakt zich zorgen over de invloed van de AWBZ op de kans van slagen van andere activiteiten 

in de provincie. AWBZ is geen taak van de provincie maar heeft het college hier toch wel eens over 

nagedacht? 

Het is de VVD niet duidelijk wat hier wordt bedoeld. Zij vraagt de PvdA om uitleg. 

De PvdA geeft een voorbeeld. Er zijn mensen die gebruikmaken van busvervoer. Op het moment dat dit 

buiten de AWBZ valt, zullen mensen dit zelf moeten betalen. Een deel van de mensen zal dat niet 

kunnen. Dan bestaat de kans dat jeugdzorg minder effectief kan zijn omdat mensen de instellingen voor 

jeugdzorg, niet meer kunnen bereiken. 

De VVD merkt op dat dit hetzelfde onderwerp is waarover zij al eerder schriftelijke vragen heeft 

gesteld. 

Het CDA vraagt of aangegeven kan worden wat de relatie is met het jaarverslag en of aangegeven kan 

worden wat er op dat moment is afgesproken en wat wel of niet is gedaan. 

Volgens de PvdA geeft het jaarverslag duidelijk aan dat het regio budget nu laag is en dat er nog geen 

wachtlijsten zijn. Er zijn echter berichten dat er wijzigingen zullen optreden in de AWBZ. De AWBZ is 

nodig als ondersteuning van bepaalde activiteiten. Misschien is het goed om er vast over na te denken 

wat de wijzigingen voor de provincie zullen betekenen. 

Het CDA merkt op dat het dan meer gaat om een vraag voor de begroting van 2010. 

De voorzitter zegt dat de basis in 2008 ligt. 

De VVD zegt dat de schriftelijke vragen die zij hierover gesteld heeft adequaat zijn beantwoord door de 

gedeputeerde. Er wordt dus aandacht aan geschonken. 

De voorzitter zegt dat het onderwerp sport (4.5)aan de orde is. 

GroenLinks maakt zich zorgen over het feit dat deelname aan sport bij gezinnen met een laag inkomen 

achterblijft. Aangezien er door middel van het Jeugdsportfonds nu aandacht voor is, wacht zij de 

ontwikkelingen af. Flevoland sluit zich aan bij de Olympische ambitie 2028 (blz.63). Zij vindt de 

uitspraak voorbarig omdat er is afgesproken dat er in de commissie nog expliciet bij zou worden 

stilgestaan. Zij zou hier nog op terug willen komen. GroenLinks vindt ‘aanhaken bij’, van een andere 

orde dan, ‘het zich aansluiten bij’. De standpunten zijn echter duidelijk. 

De ChristenUnie vraagt de gedeputeerde om toe te zeggen dat op het moment dat de regering groen 

licht geeft, in de commissie het debat gevoerd zal worden over de rol van de provincie Flevoland daarin. 

Gedeputeerde Bos antwoordt dat hij met betrekking tot het Jeugdsportfonds nog bij de commissie terug 

zal komen om een ondersteuningsstructuur op te zetten. Volgens de gedeputeerde is het college niet 

voorbarig met het zich aansluiten bij de Olympische ambitie. Er is in de Staten een motie aangenomen 
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waarin dit nog explicieter verwoord staat dan in het jaarverslag. Er is een toezegging gedaan om er een 

debat over te voeren op het moment dat het kabinet er een besluit over heeft genomen. Dit besluit 

wordt medio juni verwacht. Na de zomer kan het debat dan gevoerd worden. Dit valt dan samen met de 

sportnota.  

De voorzitter zegt dat hij het thema wonen aan de orde wil stellen. 

De VVD zegt dat in het hoofdlijnenakkoord onder 2.1, actiepunten voor jongeren, ook het thema wonen 

wordt genoemd. Zij vraagt wat er tot nu toegedaan is aan wonen voor jongeren. Er is alleen iets 

gerealiseerd voor jongeren met problemen.  

De PvdA vraagt zich af wat de rol van de provincie is bij de herstructurering waarover bij het thema 

Wonen wordt gesproken. Zij vraagt waar het ‘paardendorp’, dat bedoeld was als een 

ontwikkelingsstimulans voor de Noordoostpolder, naartoe zal gaan. Uit de pers vernam zij daar 

tegenstrijdige berichten over. Zij sluit zich aan bij de vraag Van de VVD over de jongeren huisvesting. De 

kredietcrisis heeft gevolgen voor de nieuwbouw van woningen in Flevoland. Wordt daar vanuit het 

college iets mee gedaan? 

De SGP vraagt naar de resultaten van het onderzoek dat gedaan is naar de woonvoorkeur van 55+-ers. 

Gedeputeerde Bos antwoordt dat het woon onderzoek is afgerond. In overleg met het ministerie en de 

gemeente Noordoostpolder is besloten de komende weken daarvan verslag te doen. Jongeren huisvesting 

is een thema dat voortdurend met de wethouders en de woningcorporaties op de agenda staat. Er waren 

wel initiatieven. Hierover hebben de gemeenten kennis uitgewisseld. Sommige initiatieven zijn al 

gerealiseerd. Het college probeert het thema levendig te houden. De provincie heeft een stimulerende 

rol. De woonmonitor is een goede aanleiding om dit onderwerp te agenderen en te stimuleren. 

De herstructurering is een opgave die op allerlei terreinen op de gemeenten afkomt. De provincie 

constateert dat het zich in Flevoland in grotere hoeveelheden aandient dan in de rest van Nederland. 

Het college probeert extra ISV gelden en extra aandacht, voor dit vraagstuk te krijgen. Binnenkort zal er 

overleg plaatsvinden met de minister van WWI en de wethouders uit Lelystad en Almere in het kader van 

de verstedelijkingsafspraken. Er ligt een goed gebiedsdocument aan ten grondslag. De aanvullende 

problematiek kan op dat moment goed onder de aandacht gebracht worden. 

GroenLinks interrumpeert met de opmerking dat minister Van der Laan in Almere-Haven heeft 

rondgefietst en vertrokken is met een totaal ander beeld dan waarmee hij gekomen was. 

Gedeputeerde Bos antwoordt dat dit bezoek samen met de wethouders was voorbereid. 

Wat het ’paardendorp’ betreft, ging het volgens de gedeputeerde om een woonzone waarin meer 

aandacht was voor ruimtelijk wonen en waarin paarden een rol zouden kunnen spelen. Dit is geen 

exclusieve gedachte voor de Noordoostpolder. Noordoostpolder wordt door de crisis belemmerd in haar 

ruimtelijke ontwikkelingsmogelijkheden zoals ‘seniorenstad’. Dit initiatief is voorlopig stopgezet. 

De PvdA heeft uit het persbericht begrepen dat het paardendorp moest verhuizen omdat de gemeente 

en de projectontwikkelaar het er wel over eens waren maar dat de provincie niet akkoord ging met de 

plaats waar dit dorp zou komen. In die zin vond zij het een opmerkelijk bericht. 

Gedeputeerde Bos antwoordt dat het in formele zin nooit bij het college op tafel is geweest. De crisis in 

de nieuwbouw speelt in alle gemeenten. De gemeenten vragen de provincie om raad, advies en 

ondersteuning. Op dit moment worden er plannen gemaakt hoe de Flevolandse kansen, waar het om 

wonen gaat, beter voor het voetlicht gebracht kunnen worden. Flevoland heeft geen mogelijkheid voor 

fondsvorming. 

De VVD vraagt of op 23 juni informatie gegeven kan worden over welke initiatieven m.b.t. het thema 

wonen voor jongeren zijn genomen en welke gemeenten wel wat doen en welke niet. 

Gedeputeerde Bos zegt dit toe. 

De voorzitter zegt dat nu de thema's Cultuur en Omroep Flevoland aan de orde zijn. 

De PvdA zegt dat het afgelopen jaar hard is gewerkt aan de nieuwe cultuurnota. In het jaarverslag ziet 

zij een aantal nieuwe dingen staan. Zij zou het prettig vinden als de commissie op de hoogte gehouden 

zou worden als er gewerkt wordt aan nieuwe ideeën op het gebied van cultuur. Zij vraagt zich af hoe de 

programmering van Omroep Flevoland en de landelijke tv zich tot elkaar verhouden. 

De ChristenUnie vraagt of er een reden is voor de op bladzijde 70 bij het programmaonderdeel cultuur 

(de verschillenanalyse) genoemde, lagere lasten. Bij het behoud van het cultureel erfgoed wil zij 

nogmaals wijzen op het beschermd dorpsgezicht van Urk. Het mag niet onnodig vervuild worden door 
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een groot windmolenpark. Hiertoe is in de Tweede Kamer een motie aangenomen. De provincie zou ook 

moeten opkomen voor het behoud van haar cultureel erfgoed. 

GroenLinks is blij met de nieuwe cultuurnota. De versterking van de provinciale steunfunctie 

bibliotheken is een thema dat al geruime tijd speelt. Ze is benieuwd op welke termijn er besluitvorming 

of een voorstel komt. 

Gedeputeerde Bos vindt de opmerking van de PvdA, dat de commissie voldoende geïnformeerd moet 

worden over nieuwe activiteiten, terecht. Hij zegt toe de commissie tijdig te informeren. Gedeputeerde 

ziet een duidelijke verklaring wat betreft de op bladzijde 70 genoemde lagere lasten. Wat de 

windmolens bij Urk betreft heeft het college een duidelijk standpunt. Gedeputeerde Bos doet hier geen 

uitspraken over. 

In oktober kan de commissie nadere besluitvorming verwachten over de steunfunctie bibliotheken. 

De voorzitter constateert dat het onderdeel Samenleving uit de jaarstukken zo is behandeld. Hij vraagt 

de commissie of zij nog ergens iets over wil zeggen. 

De VVD vraagt hoe ver het staat met het Statenpanel. 

De voorzitter antwoordt dat er vanaf september weer mee wordt gestart. Hiermee wordt de behandeling 

van de jaarstukken afgerond. 

 

10. Rondvraag 

Gedeputeerde Bos zegt dat in de gezamenlijke vergadering met de commissie Bestuur, de commissie 

heeft uitgesproken een witboek uit te brengen voor de zomerschool 2010. Er is gevraagd of de commissie 

haar inbreng wil concretiseren voor de afdelingen die bezig zijn dit witboek voor te bereiden. Er is nog 

geen respons gekomen op deze vraag. Hij roept de commissie op om haar ideeën kenbaar te maken. 

Het CDA kan zich hier niets van herinneren. 

De voorzitter zegt dat het een gecombineerde vergadering was met de commissie Bestuur. Het is 

mogelijk dat de oproep alleen aan de commissie Bestuur is gedaan. De oproep zal alsnog aan de 

commissie Samenleving worden gemaild. 

GroenLinks zegt dat zij in die vergadering een suggestie heeft gedaan. Zij ging ervan uit dat zij haar 

suggestie niet nogmaals hoefde in te dienen maar zij zal dit alsnog doen. 

 

11. Sluiting 

De voorzitter dankt iedereen voor zijn/haar inbreng en sluit de vergadering. (17.35 uur) 

 

 

 

 

 

 

 

Vastgesteld in de vergadering van 28 mei 2009, 

De commissiegriffier,                   de voorzitter, 

 

 

 

 

 


